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摘要摘要摘要摘要： 

大学生村官的可持续发展逐步成为省辖市需要统筹协调的复杂系统。论文从非线性动力学角度建立省辖市大学生

村官竞争与互利模型，定量探讨处于同一发展区域内的省辖市实施大学生村官计划的竞争与互利战略，并分析了

系统平衡态的稳定性。结果表明，在竞争与互利的模式下，可以根据稳定性条件，对不同省辖市大学生村官计划

进行分析比较后，估计判断大学生村官发展规模的均衡性与稳定性，并参考该条件对省辖市大学生村官发展模式

进行适当的调整。 
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Model of Competition and Mutualism between College-graduate Village Officials 
Based on the Nonlinear Dynamics

Abstract: 

The sustainable development of college-graduate village officials has become a complex system 
requiring coordination gradually. A competition and mutualism model between college-graduate village 
officials has been established in this paper based on the nonlinear dynamics. As far as the similar area 
is concerned, the development and stability of college-graduate village officials system is discussed. It 
is suggested that, the developing pattern could be adjusted reference to the stability conditions.
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